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Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 500 af 4. april 2012. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

(Alm. del).

Thor Möger Pedersen

/Susanne Reinholdt Andersen

                         

Skatteudvalget 2011-12
SAU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 500
Offentligt



Side 2

Spørgsmål: 

Vil ministeren oplyse, hvad hensigten var med at fritage strøsukker for afgiften på sukker? 
Og har ministeren, i forbindelse med implementeringen af den udvidede sukkerafgift, pla-
ner om også at lægge en afgift på strøsukker, som i dag er helt fritaget for afgift?

Svar: 

Jeg går ud fra, at spørgeren mener hvad årsagen var til, at man i sin tid afskaffede den da-
værende afgift på sukker. 

Sukkerafgiften blev ophævet i 1990 på baggrund af problemer med grænsehandel og admi-
nistrative vanskeligheder. Det er bl.a. også af disse grunde, at en afgift på strøsukker ikke 
umiddelbart indgår i planerne i forbindelse med udvidelsen af grundlaget for afgiften på 
chokolade og sukkervarer mv. 


